
             1. liga mládeže 2024/2025, skupina A  

                     (zpráva předsedy KM ŠSLK) 

O víkendu 12. a 13. dubna byla dohrána 1. liga družstev mládeže. Závěrečný sraz skupiny A pro všech 

12 družstev se konal v Kralupech nad Vltavou, kde domácí pořadatelé skvěle připravili hrací místnosti 

i zázemí pro všechna zúčastněná družstva a jejich doprovod.  

Mezi nimi byla i čtyři družstva z oddílů ŠSLK. Z nich se podle očekávání dařilo nejlépe týmu TJ Desko 

Liberec A, který skončil na druhém místě, hráči podávali po celou sezónu stabilní výkony, výjimečné 

výsledky zaznamenali Jonáš Zeman, ten jako jediný z celé soutěže získal všech 11 bodů a Václav 

Bělaška, který uhrál 9,5 bodu. Družstvo jako jediné dokázalo bodovat se suverénním vítězem soutěže 

ŠK Aurora a má kádr na to, aby se v příští sezóně úspěšně pokusilo o návrat do ELM.  

Tak jako většina nováčků mělo i družstvo ŠK ZIKUDA Turnov před zahájením ligy jasný cíl nesestoupit. 

Ten bez potíží splnilo, navíc soutěží prošlo naprosto hladce a nakonec obsadilo sedmé místo. 

Vzhledem k tomu, že Turnov má širokou členskou základnu a tým ochotných trenérů a funkcionářů, 

tak v následujících sezónách může pomýšlet daleko výš.   

ŠK Česká Lípa zahájila soutěž dobře a nic nenasvědčovalo tomu, že by mohla mít sestupové starosti. 

Bohužel posledních pět zápasů prohrála a skončila na prvním sestupovém místě. Nicméně reálná 

naděje na záchranu v 1. LM stále existuje, ale už se nebude rozhodovat na šachovnicích.  

Na posledním místě skončilo TJ Desko Liberec B, doplatilo podobně jako Česká Lípa na úzký kádr a již 

po osmém odehraném kole bylo jisté, že ligu opustí. 

Nešvárem této sezóny bylo hodně zápasů, v nichž některé družstvo nepostavilo všech šest hráčů, 

v lepším případě poslední desky těchto týmů byly obsazovány hráči, kteří na tuto soutěž ani zdaleka 

nestačili. Vrcholem všeho pak byl zápas Buštěhrad vs. Jičín, kde tým Jičína nastoupil pouze se čtyřmi 

hráči, kteří si schválně nechali dát do čtyř tahů mat a po „zápase“ dávali najevo svoji spokojenost nad 

tím, že už mohou odjet domů. Předpokládám, že tohle znevážení ligové soutěže a šachové hry vůbec 

bude mít ještě disciplinární dohru.  

V následující sezóně bude v 1. LM náš kraj zastupovat i oddíl TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou, přejeme 

jemu i ostatním oddílům ŠSLK v této soutěži mnoho úspěchů. 

 

Václav Halba, předseda KM ŠSLK 

16. dubna 2025 

 

 

 

                                            


